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Titel  : Korte agendering onderwerpen 

 

Gevraagd besluit: 

Het Presidium wordt gevraagd zich uit te spreken over waar de behoefte aan korte 

agendering van stukken precies ligt en via welke mogelijkheid zij die behoefte ingevuld 

zou willen zien. 

Samenvatting: 

In het Presidium van 26 september was een meerderheid van de Presidiumleden niet 

voor het invoeren van het tweeminutendebat, maar was er wel behoefte aan een 

uitwerking van de mogelijkheid van korte agendering van onderwerpen voor 15/30 

minuten.  

Op dit moment hebben fracties de volgende mogelijkheden voor agendering van 

onderwerpen tijdens de Dordtse Dinsdag: 

1. Actuele, politieke onderwerpen → vragenhalfuur 

2. Ingekomen stukken zoals raadsvoorstellen en RIB's → agendering voor Dordtse 

Dinsdag via agendacommissie (agenderingstool) → steun nodig van 3 fracties bij 

raadsvoorstellen en de helft plus 1 bij overige onderwerpen. 

3. Overige onderwerpen (zonder onderliggend stuk) → Via een apart 

agenderingsverzoek aan agendacommissie (is bij invoering Dordtse Dinsdag een 

apart format voor opgesteld, zie bijlage) → steun nodig van de helft plus 1. 

De vraag is waar de behoefte nu precies ligt. Is er behoefte aan het korter 

kunnen agenderen van ingekomen stukken die nu ook al worden geagendeerd 

(bovenstaande optie 2) of ligt de behoefte juist bij het kort kunnen agenderen 

van overige onderwerpen (bovenstaande optie 3)?  

Bij deze 3e optie de constatering dat fracties momenteel misschien niet goed op de 

hoogte zijn van deze mogelijkheid en/of dat men de agenderingsdrempel van de helft 

plus 1 te hoog vindt. In de praktijk wordt namelijk nauwelijks van deze mogelijkheid 

gebruik gemaakt.  

Bij optie 2 (Ingekomen stukken zoals raadsvoorstellen en RIB's) 

Op dit moment is de praktijk dat als een ingekomen stuk beeld- of oordeelsvormend 

wordt geagendeerd hier bijna altijd minimaal een uur voor wordt ingepland (met 

uitzondering van een inspreker over een niet-geagendeerd onderwerp). Minimaal een uur 

is echter niet altijd nodig.  

- De Agendacommissie kan worden gevraagd om, mede op basis van reacties in de 

agenderingstool, nadrukkelijk te beoordelen of een ingekomen stuk ook in een 

half uur afgehandeld kan worden. Daarbij uiteraard de kanttekening dat de 

Dordtse raad inmiddels 16 fracties telt en dat het dagschema ingewikkelder wordt 

waarbij het lastiger is begin- en eindtijden op elkaar aan te laten sluiten.     



 
- Een beeldvormende commissievergadering kan bij de afronding van de 

beeldvormende fase wellicht bepalen dat een oordeelsvormende bespreking nodig 

is, maar dat dat in een half uur kan. Ook hier de kanttekening dat de Dordtse 

raad inmiddels 16 fracties telt en dat het dagschema ingewikkelder wordt.    .     

Bij optie 3 (Overige onderwerpen) 

Een mogelijkheid kan zijn deze mogelijkheid bij de fracties nog eens goed voor het 

voetlicht te brengen en op het format (zie bijlage) bijvoorbeeld de optie toe te voegen 

het onderwerp voor korte bespreking (maximaal 30 minuten) te willen agenderen. 

Daarbij de vraag of de huidige agenderingsdrempel hierbij de helft plus 1 moet blijven of 

moet worden verlaagd tot bijvoorbeeld 3 fracties. De agenderingsdrempel loslaten is in 

theorie ook een optie. Dan zou 1 persoon zonder steun van anderen een overig 

onderwerp kunnen agenderen. De nadrukkelijke vraag daarbij is wel of dit wenselijk is. 

De huidige agenderingsdrempel is in de vorige raadsperiode ingesteld omdat er teveel 

onderwerpen op de agenda kwamen waarbij de behandeling uiteindelijk weinig of geen 

toegevoegde waarde had.  

De Dordtse raad heeft inmiddels immers 16 fracties, waarvan 9 eenmansfracties. Als zij 

allemaal zonder agenderingsdrempel onderwerpen op de agenda kunnen zetten lopen de 

agenda's van de Dordtse Dinsdag waarschijnlijk sneller vol dan op dit moment het geval 

is, ook al gaat het om agendering voor maximaal een half uur. Consequentie daarvan is 

dat stukken en overige onderwerpen langer op de voorraadplank blijven liggen dan 

wenselijk is. Uiteindelijk is het overigens aan de agendacommissie om te besluiten op het 

agenderingsverzoek en deze in te plannen op een van de komende Dordtse Dinsdagen. 

Een andere optie kan nog een 'vragenhalfuur plus' zijn. Het vragenhalfuur is voor korte, 

actuele politieke vragen met een korte reactie van de wethouder. Naast het 

vragenhalfuur zou bijvoorbeeld elke Dordtse Dinsdag ook een half uur of uur kunnen 

worden gereserveerd voor een soort 'spreekuur' over overige onderwerpen waarover 

fracties met elkaar en/of het college van gedachten willen wisselen waarvoor dan iets 

meer tijd is dan bij het vragenhalfuur. Daar zal dan een procedure á la het vragenhalfuur 

voor ontwikkeld moeten worden. Waar en wanneer kunnen fracties hun verzoek 

indienen? Wie bepaalt welk onderwerp wel en niet aan de orde kan komen? Wat zijn 

daarvoor de criteria? Daarnaast is de vraag hoe dit in het huidige dagschema van de 

Dordtse Dinsdag ingepast kan worden.  

Financiële consequenties: 

Geen 

Vergaderstukken: 

Bijlage 1: Format agenderingsverzoek raadsfracties aan agendacommissie. 

Vervolgproces: 

Afhankelijk van uw besluit zal het Reglement van Orde hierop worden aangepast en ter 

vaststelling aan de raad worden voorgelegd. 


